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Antwoorden op vragen naar aanleiding van de Programmabegroting 2023-2026 1

Nr. Onderdeel  
programmabegroting

Fractie Vraag en antwoord

1. Financiële hoofdlijn – financieel 
economische uitgangspunten

Maashorst Vooruit Vraag:
Er wordt aangegeven dat er bij de berekening 
van de energielasten gerekend is met de 
‘huidige’ gas- en elektraprijzen. Wat wordt 
verstaan onder huidige en hoe hoog zijn deze

Welk deel (uitgedrukt in % + absolute 
hoeveelheden) van het inkoopvolume moet nog 
worden vastgelegd en wanneer? Graag 
overzicht van wanneer welk volume in de tijd 
vastgelegd dient te worden

Antwoord:
Met de huidige gas- en electraprijzen wordt 
bedoeld prijspeil d.d. 25-08-2022.
In het inkoopprotocol is afgesproken dat bij 
aangaan van het contract 25% van het volume 
wordt vastgelegd; 60% gespreid in periode 15 
juni 2022 - 01 december voorafgaan de aan het 
kalenderjaar wordt vastgelegd. De laatste 15% 
wordt rond 01 oktober vastgelegd voorafgaande 
aan het kalenderjaar

2. Financiële hoofdlijn – financieel 
economische uitgangspunten

Maashorst Vooruit Vraag:
Op 1 januari 2025 is het aantal mensen dat 
afhankelijk is van de bijstand met 25% 
verminderd t.o.v. 1 januari 2022. Hoeveel 
mensen waren op 1 januari 2022 afhankelijk van 
de bijstand?

Antwoord:
Per 1 januari 2022 ontvingen 766 personen een 
uitkering op grond van een bijstandsregeling.

3. Algemeen Maashorst Vooruit Vraag:
“Sinds een aantal jaren leggen we ook 
afzonderlijk verantwoording af over de majeure 
projecten”. In de oude gemeente Uden was dit 
het geval, niet in de oude gemeente Landerd. 
We zijn pas sinds 1 januari één gemeente. 
Waarom is dit op deze wijze opgenomen in de 
begroting? 

Antwoord:
We zijn inderdaad sinds 1 januari de nieuwe 
gemeente Maashorst. Dit is overigens wel al de 
2e programmabegroting waarin deze opzet 
wordt gehanteerd. De opzet van de 
programmabegroting is afgeleid van de 
financiële verordening gemeente Maashorst. 
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Hierin staan de regels/ richtlijnen waar het 
college aan moet voldoen volgens uw raad op 
het gebied van planning en controle en 
financiën. In de tussentijdse rapportages wenst 
u inzicht in de realisatie van raming van de 
uitputting van de investeringen (artikel 6 lid g.). 
Om die reden zijn alle P&C producten ingericht 
met majeure investeringen als vast onderdeel.

4. Algemeen Maashorst Vooruit Vraag:
Waarom mogen bijvoorbeeld onderzoek 
voorkeursalternatieven N605 en voorbereiding 
realisatie evenemententerrein (blz 34 en 35) 
wel als incidenteel worden opgenomen en 
bijvoorbeeld locatiekeuze fietsenstalling (blz 19) 
als structureel?

Antwoord:
In de Financiële verordening  gemeente 
Maashorst  artikel 4 lid 3 is opgenomen dat 
alleen eenmalige bedragen groter dan € 50.000 
als incidenteel worden beschouwd. Die 
verordening is door de Raad vastgesteld. 

5. Algemeen Maashorst Vooruit Vraag:
Een van de bevindingen van de provincie inzake 
de begroting 2022 was dat er onvoldoende 
onderbouwde toelichting was gegeven op 
bijvoorbeeld de voorgenomen 
kostenvermindering op personeelskosten. Is dat 
inmiddels aangepast voor de in aanmerking 
komende posten? Is dit ook getoetst bij de 
provincie?

Antwoord:
De Provincie heeft wat betreft de taakstelling 
personeel gevraagd om meer concreetheid. Met 
het toesturen van de begroting 2023-2026 naar 
de Provincie wordt ook en meer concrete 
invulling van deze taakstelling gepresenteerd. 
We stemmen deze invulling inderdaad ook met 
de Provincie af.

6. Algemeen 
(weerstandsvermogen/reserves
)

Maashorst Vooruit Vraag:
Hoe hoog is de reserve onbenutte 
belastingcapaciteit en maakt deze onderdeel uit 
van de reserves zoals gepresenteerd in het 
overzicht ‘Staat van reserves’?

Antwoord:
De onbenutte belastingcapaciteit is geen 
reserve en maakt daarom geen onderdeel uit 
van het overzicht “staat van reserves. “De 
onbenutte belastingcapaciteit is een berekening 
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van een bedrag dat aan belastingverhogingen 
mogelijk is om:

• Voor de OZB het tariefniveau van een 
artikel 12 gemeente te bereiken. Dat is 
een bedrag van € 8.465.000

• Voor gemeentelijke heffingen waar een 
dienst tegenover staat 100% 
kostendekking te bereiken. Dat is een 
bedrag van € 574.000

Zie ook de paragraaf Weerstandsvermogen 
en risicobeheersing.

7. Algemeen (kasstroom) Maashorst Vooruit Vraag:
In het kasstroomoverzicht staat een 
desinvestering van 1836/k genoemd. 
       -      Betreft dat de verkoop van gemeentelijk 
vastgoed in de voormalige gemeente Landerd? 

- Zo ja, waar is dit bedrag op gebaseerd? 
- Wat is het structurele effect van 

verkoop in de begroting en is deze al 
meegenomen in de begroting?

Zo nee, wat houdt deze post in?

Antwoord:
Het betreft bijdragen van derden voor 
geraamde investeringskredieten. Van dit bedrag 
heeft 1.664K betrekking op subsidies van de 
provincie voor projecten GVVP (gemeentelijk 
verkeer- en vervoersplan). In de begroting 
(raming rente en afschrijving) is reeds rekening 
gehouden met deze bijdragen.

8. Algemeen (kasstroom) Maashorst Vooruit Vraag:
Uit het kasstroomoverzicht blijkt een negatieve 
liquiditeitspositie. Hoe wordt dit gefinancierd? 
Is er sprake van een kredietfaciliteit?

Antwoord:
De negatieve liquiditeitspositie wordt 
gefinancierd via een rekening-courant bij onze 
huisbank (Bank Nederlandse Gemeenten). 
Hierbij wordt rekening gehouden met de 
kasgeldlimiet (8,5% van het begrotingstotaal). 
Indien de kasgeldlimiet meer dan 3 kwartalen 
wordt overschreden zijn we verplicht om 
langlopende financiering aan te trekken. 

9. Algemeen (kasstroom) Maashorst Vooruit Vraag:
In de staat van opgenomen geldmiddelen staat 
het volgende: “Naar verwachting zal er in 2022 
een nieuwe lening aangetrokken moeten 
worden van €50.000.000”. Is deze lening 
inmiddels opgenomen? 

- Waarom moet er in 2023 EUR 
20.000.000,- aan lening worden 
opgenomen?
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Bij wie lenen wij gelden?

Antwoord:
We zullen naar verwachting in 2023 een 
geldlening van €20.000.000 af moeten sluiten 
omdat de negatieve liquiditeitspositie de 
kasgeldlimiet overschrijd. Dit komt net name 
door de forse omvang van de geraamde 
investeringen. 
Conform het treasurystatuut vragen we offertes 
op bij ten minste 3 instellingen waaronder de 
huisbankier (BNG Bank).  

10. Veiligheid Jong Maashorst Vraag:
Offerte Boa capaciteit, ziet de uitbereiding 
toe op een blauwe of een groene boa 

Antwoord:
De offerte ziet toe op de uitbreiding met 1 fte 
blauwe boa, daarnaast bekijken we of er extra 
ondersteuning nodig is voor de groene BOA. Dat 
gebeurt bij de evaluatie van het 
functiehuis\organisatie.

11. Veiligheid Jong Maashorst Vraag:
Gaan er ook nog extra kosten komen voor het 
op te zetten LIO (Lokaal informatieoverleg)? 
Komt dat uit bestaande lagen binnen de 
gemeente? Heeft dat nog invloed op 
capaciteit?  

Antwoord:
Het LIO (Lokaal Informatie Overleg) is een 
overlegvorm waarin vakafdelingen signalen 
uitwisselen. Het LIO (als overlegvorm) heeft 
geen extra financiële middelen nodig. Het LIO 
overleg wordt toekomstig ingericht, op basis 
van een in Oost Brabant-brede uniformiteit. Op 
deze wijze hebben alle gemeenten eenzelfde 
structuur.  
Het in te richten 
‘Veiligheidsinformatieknooppunt (VIK)’ zal 
toekomstig wel financiële middelen nodig 
hebben. De aard en omvang wordt hiervoor 
onderzocht. De informatie coördinator en 
veiligheids (data) analist zijn hierin belangrijke 
functionarissen om een effectieve bijdrage te 
leveren aan de gemeentelijke aanpak van 
fraude, criminaliteit en ondermijning.

12. Veiligheid UdenPlusLanderd Vraag:

https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR676548/1
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Veiligheidsplan 2023-2026. Wat zijn de 
financiële effecten van dit plan en in hoeverre is 
daarmee in de begroting rekening gehouden?
 

Antwoord:
Het IVP wordt uitgewerkt in 
Uitvoeringsplannen, daarin wordt bepaald wat 
er moet gebeuren en wat daarvoor nodig is. 
Met de huidige middelen (en capaciteit) zullen 
daarin keuzes gemaakt moeten worden.

13. Veiligheid UdenPlusLanderd Vraag:
Wat is er op dit moment niet geregeld in de 
crisisorganisatie? Wanneer is alles volledig "in 
place"?

Antwoord:
Van de gemeente Maashorst wordt meer 
gevraagd bij de bemensing van regionale 
piketten. Daarnaast moeten de functionarissen 
binnen de crisisorganisatie (binnen de 
gemeente zelf) opgeleid, getraind en geoefend 
worden. Tevens is het noodzaak dat de lokale 
crisisplannen herzien worden en dat er gekeken 
wordt naar het langer termijn. 

14. Verkeer en vervoer UdenPlusLanderd Vraag:
Staat in de begroting de post van €220K euro 
opgenomen voor de doorgaande fietspaden in 
het natuurgebied Maashorst, te weten Schaijk-
Uden en Zeeland-Nistelrode? Zo ja, waar? 
Als gevolg van een eerder unaniem door de 
raad van Landerd aangenomen motie. Dit punt 
is ook besproken in de raadsvergadering van 14 
juli 2022, waarin bij monde van wethouder van 
Heeswijk werd aangegeven dat dit geld nog 
steeds beschikbaar is. 

Wanneer wordt - wat ons betreft met hoge 
prioriteit - het slechte fietspad tussen Zeeland 
en Schaijk aangepakt/gerenoveerd?

Antwoord:
Budget is beschikbaar en de wens om uit te 
voeren is er ook. We zijn in deze echter 
afhankelijk van Staatsbosbeheer met wie we in 
overleg zijn.
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In het meerjarig investeringsplan (MIP) staan de 
fietspaden Schaijkseweg / Zeelandsedreef 
opgenomen in 2023.

15. Verkeer en vervoer UdenPlusLanderd Vraag:
Wanneer zijn alle onveilige verkeerssituaties 
van de gemeente Maashorst in beeld met een 
daaraan gekoppeld tijdsplan om deze situaties 
te verbeteren?

Antwoord:
Zowel Uden als Landerd hebben een 
risicoanalyse verkeersveiligheid uitgevoerd 
waarmee op basis van beschikbare data, zonder 
dat persé ongevallen hebben hoeven 
plaatsvinden, potentieel gevaarlijke locaties in 
beeld komen. 
Voor Landerd zijn de volgende locaties in beeld 
gekomen:

- Omgeving Kerkstraat/ Puttelaar 
(Zeeland)

- Boekelsedijk (Zeeland - Volkel)
- Zandstraat (Schaijk)

Voor Uden zijn de volgende locaties in beeld 
gekomen:

- Hoogzoggel, Abdijlaan (Uden)
- Wislaan, Muntmeester (Uden)
- President Kennedylaan (Uden)
- Bronkhorstsingel (Uden)
- Velmolenweg (Uden)
- Diverse 60 km/u wegen in het 

buitengebied 
 
Voor deze projecten is nog geen tijdsplan 
beschikbaar. Locaties/thema’s worden 
meegenomen in het Mobiliteitsplan Maashorst 
en het daarbij behorende 
uitvoeringsprogramma.

16. Verkeer en vervoer Jong Maashorst Vraag:
Waarom staan bij de stoplichten van 
Fietsvoorziening Industrielaan 2 keer op rood en 
het risico toch op oranje?

Antwoord:
Planning staat op rood omdat nog niet is 
begonnen met dit werk. Budget staat op rood 
omdat nog niet duidelijk is of dit bedrag aan 
subsidie kan worden verkregen.
Het risico staat op oranje omdat de inschatting 
van het niet doorgaan van het project zo wordt 
ingeschat.
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17. Verkeer en vervoer Jong Maashorst Vraag:
Wordt met dit mobiliteitsbeleid rekening 
gehouden met nieuwe wijken die in/bij de 
dorpskernen gebouwd gaan worden in de 
toekomst en dus effecten hebben op de 
verkeersdruk?

Antwoord:
Ja

18. Verkeer en vervoer Jong Maashorst Vraag:
In de algemene toelichting bij het bepalen van 
locatie voor Hubs, staat dat er wijzigingen in het 
OV te verwachten zijn. Wat zijn de te verwachte 
wijzigingen in het OV?

Antwoord:
We hebben in de toelichting bij HUBS niet 
gezegd dat veranderingen in het OV te 
verwachten zijn. Onder Doelen; Wat willen we 
bereiken staat:
“We willen de kerkdorpen bereikbaar houden 
met openbaar vervoer. Samen met de Provincie 
(concessieverlener) en de regio (RNOB) 
onderzoeken we mogelijkheden om het 
openbaar te verbeteren middels vervoer op 
maat. Studenten, forensen, mindervaliden en 
ouderen maken veel gebruik van het openbaar 
vervoer. Goed openbaar vervoer kan bijdragen 
aan een duurzame samenleving, omdat er dan 
minder individueel gemotoriseerd verkeer 
plaatsvindt. Op dit moment doen snelle bussen 
Uden al aan (Hoogwaardig Openbaar Vervoer). 
Met de inzet van BRT-bussen wordt de 
regionale bereikbaarheid per openbaar vervoer 
vergroot.”
Dit is wat we verwachten ten aanzien van 
openbaar vervoer.

19. Economie en toerisme – 
economische ontwikkeling

Maashorst Vooruit Vraag:
Hoe hoog wordt de structurele bijdrage aan 
Uden Centrum Management

Antwoord:
Uden Centrum Management heeft een subsidie 
aanvraag ingediend van jaarlijks € 180.000. Deze 
subsidie aanvraag is gebaseerd op het 
Centrumplan dat UCM heeft opgesteld, in lijn 
met de Centrumvisie Uden. Na vaststelling van 
de begroting neemt het college een besluit over 
de structurele bijdrage aan Uden Centrum 
Management.
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20. Economie en toerisme – 
economische ontwikkeling

Maashorst Vooruit Vraag:
Waarop is het budget realisatie hybride werken 
en leren gebaseerd? En is dit afgestemd met 
Compas Uden en St. EWM 

Antwoord:
Het budget is een inschatting, o.a. gebaseerd op 
bestaande initiatieven (Campus, Stg, EWM, 
Handelswinkel). Na vaststelling van de begroting 
neemt het college een besluit over de 
subsidieaanvragen op gebied van hybride 
werken en leren

21. Economie en toerisme Jong Maashorst Vraag:
Wanneer kwalificeert een ondernemer als 
startende ondernemer in de offerte 
ondersteuning startende ondernemers?

Antwoord:
Het budget is bedoeld als subsidie voor het 
startersloket Misfits dat onder UOV De Kring 
valt. Dit startersloket is erop ingericht dat 
iedere starter in de gemeente Maashorst die 
van plan is om te starten of in eerste vijf jaar 
van zijn/haar onderneming zit, passende hulp 
kan krijgen bij het starten en uitvoeren van de 
ondernemersdroom. De ondersteuning is 
afgestemd op de behoefte van de starter, o.a. 
een coachtraject, koppeling aan een ervaren 
ondernemer, bijeenkomsten, doorverwijzing 
naar andere organisaties.

22. Economie en toerisme Jong Maashorst Vraag:
Aan wat voor initiatieven moeten we denken 
waar het budget voor Stimulering MKB kan 
worden gebruikt. Hoe wordt het budget over de 
kernen verdeeld?

Antwoord:
De aard van deze initiatieven is niet vooraf 
bepaald. Het budget is nog niet verdeeld over 
de kernen. Het idee is om dit budget in 
afstemming met de ondernemersverenigingen 
van de kernen te gaan besteden

23. Onderwijs UdenPlusLanderd Vraag:
Wanneer en hoe wordt over de bestemming 
van het gebouw school Oventje besloten?

Antwoord:
Op 21 juni 2022 hebben wij u een 
raadsinformatiebrief gestuurd met als 
onderwerp ‘Ontwikkelingen Onderwijs 
(huisvesting)’. In deze brief staat vermeld dat 
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schoolgebouw Oventje wordt meegenomen in 
het op te stellen Integraal HuisvestingsPlan 
(IHP).

24. Onderwijs Maashorst Vooruit Vraag:
bij het realiseren van nieuwbouw van 
schoolgebouwen wordt uitgegaan van een 
gebouw met een laag energiegebruik en een 
gezond binnenmilieu”. Waarom alleen bij 
nieuwbouw?

Antwoord:
Dit is conform de door u in 2021 vastgestelde 
verordening ‘Voorzieningen Huisvesting 
Onderwijs gemeente Maashorst 2022’. 
Het thema duurzaamheid wordt meegenomen 
in het op te stellen Integraal HuisvestingsPlan 
(IHP). In sommige situaties loont het 
bijvoorbeeld niet om een schoolgebouw nog te 
verduurzamen en is (vervangende) nieuwbouw 
soms een betere keuze. 

25. Onderwijs Jong Maashorst Vraag:
Offerte opstellen IHP is enkel in 2023 
gebudgetteerd is dan ook het plan af en wordt 
het daarna uitgevoerd?

Antwoord:
In het Uitvoeringsplan staan middelen geraamd 
voor 2022 en 2023. In het vierde kwartaal 2022 
wordt gestart met de werkzaamheden en naar 
verwachting is het IHP rond de zomer van 2023 
gereed.

26. Sport, cultuur recreatie en 
natuur – openbaar groen

Jong Maashorst Vraag:
Wat wordt er verstaan onder versterken 
natuurverbindingen stad en land?

Antwoord:
In het bestuursakkoord is de wens uitgesproken 
om de natuur dichter bij de mens te brengen. 
Daartoe is het noodzakelijk om de verbinding 
van groenvoorzieningen in de stad/dorp met 
groen in het buitengebied te verstreken, door 
aanleg van nieuwe groenstructuren. Hierdoor 
kan ook mens en dier beter gebruik maken van 
deze voorzieningen.

27. Sport, cultuur recreatie en 
natuur – openbaar groen

Jong Maashorst Vraag:
Bij de offerte Realisatie van 2 wijst herstel 
projecten wordt aangegeven dat er mogelijk 
subsidie kan worden ontvangen van uit de 
provincie. Wat zijn de consequenties als deze 
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niet wordt ontvangen, heeft dat invloed op deze 
offerte of is bij deze offerte nog geen rekening 
gehouden met het eventueel ontvangen van 
subsidies. Ditzelfde geld voor de offerte 
Natuurversterking buitenrand Maashorst

Antwoord:
Vooralsnog zijn provinciale subsidiemiddelen 
voorhanden en vormt dit nu het uitgangspunt. 
Mocht dit bij het opstarten van het project 
gewijzigd zijn, zullen projecten sterk versoberd 
moeten worden gerealiseerd, danwel dat aard 
en omvang wordt beperkt, passend binnen de 
beschikbare middelen.

28. Sport, cultuur recreatie en 
natuur – Cultuur

UdenPlusLanderd Vraag:
Voor 2023 wordt een nieuw Cultuurbeleid in het 
vooruitzicht gesteld. Wat zijn de financiële 
effecten daarvan en in hoeverre is daarmee in 
de begroting rekening gehouden?

Antwoord:
Het nieuwe cultuurbeleid wordt ontwikkeld in 
de periode van mei 2022 t/m mei 2023. Voor dit 
nieuwe beleid wordt een looptijd van 2024 t/m 
2030 voorgesteld. Volgens, in overeenstemming 
met het traject, worden de financiën en 
bijbehorende effecten pas in 2023 zichtbaar en 
zo nodig meegenomen in de begroting 2024. 
Daarbij is het streven om het nieuwe beleid 
budgetneutraal door te voeren. Om deze 
redenen is er geen aanleiding om hierover al 
iets op te nemen in de begroting 2023. Voor 
2022 en 2023 verandert er niets in de begroting 
en handhaven wij de huidige subsidieregelingen 
en bedragen.

29. Sport, cultuur recreatie en 
natuur – openbaar groen

Jong Maashorst Vraag:
Een risico van het aanleggen van groene daken 
is dat de kans bestaat op lekkage. Hoe wordt dit 
risico opgevangen?
Een dakconstructie dient het gewicht van een 
groen dak te kunnen dragen. Is al bekend of de 
daken van gemeentelijke gebouwen een groen 
dak uit bouwkundig oogpunt kunnen dragen?

Antwoord:
Voordat een keuze gemaakt wordt om over te 
gaan tot de aanleg van een groen dak, zal 
uiteraard een technische beoordeling van het 
dak moeten plaatsvinden en wordt advies 
gevraagd voor technische oplossingen, zodat 
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gevolgen van genoemde risico wordt 
voorkomen.

30. Sport, cultuur recreatie en 
natuur - sportaccommodaties

Jong Maashorst Vraag:
Wat wordt er verstaan onder incidentele 
onderhoudsprojecten bij “wat doen we er 
voor”.

Antwoord:
Incidenteel kan er geen sprake zijn van 
“onderhoudsprojecten”. Wel van onvoorziene 
werkzaamheden zoals bijvoorbeeld het stuk 
gaan van een cv-ketel of andere “grotere” 
onvoorziene werkzaamheden.
In MJOP’s zijn vervangingen van deze soort 
gebouwinstallaties wel voorzien. Als deze 
vervanging niet gepland was voor dit specifieke 
jaar dan gaan we de werkzaamheden toch 
uitvoeren. Overschrijdingen die daardoor 
ontstaan in het onderhoudsbudget moeten dan 
aan het einde van het jaar worden 
gladgestreken met gelden uit de voorziening. 
Zodra de kosten wel meegenomen zijn in het 
MJOP vereffent dit zich dat dan weer.
  
In MJOP’s is verder middels “post onvoorzien” 
rekening gehouden met (andere) onvoorziene 
kosten.

31. Sociaal Domein – samenkracht.. Maashorst Vooruit Vraag:
“Voor alle levensfases is er specifiek beleid en 
zijn er voorzieningen voorhanden”, welke 
levensfasen zijn hierbij gedefinieerd?

Antwoord:
De gemeente Maashorst richt zich op alle 
inwoners tussen de -9 maanden en 100+ jaar. 
We houden hierbij rekening met de levensfase 
waar iemand in zit. We willen bijvoorbeeld dat 
inwoners kunnen meedoen. Dat betekent voor 
iemand van 7 jaar iets anders dan voor iemand 
van 25 of 78 jaar. 
Waar nodig stellen we apart beleid op. Denk 
aan het ouderenbeleid of kansrijke start 
(-9 maanden-2 jaar).

32. Sociaal Domein – toegang en 
eerstelijnsvoorzieningen

Maashorst Vooruit Vraag:
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- Om welke huisartsenposten gaat het 
waar ervaring mee is opgedaan en waar 
mee wordt uitgebreid? 

- Hoeveel praktijken blijven dan nog 
over?

-  Staan alle praktijken over voor een POH 
jeugd

Antwoord:
De volgende huisartsenpraktijken hebben op dit 
moment een POH-jeugd:
- Huisartsenpraktijk Zoggel
- Huisartsenpraktijk de Vlaswiek
- Huisartsenpraktijk Reek
- Huisartsenpraktijk De Morgen
- Huisartsenpraktijk Schaijk

Op korte termijn start er bij de volgende 
huisartsenpraktijken een POH-jeugd:
- Huisartsenpraktijk Medipark
- Huisartsenpraktijk Hoevense Veld
- Huisartsenpraktijk Volkel 

Er is één huisartsenpraktijk waar geen POH-
jeugd aanwezig is. Deze huisarts staat niet open 
voor de wijze waarop wij deze organiseren.  

33. Sociaal Domein – 
maatwerkvoorzieningen Wmo

Maashorst Vooruit Vraag:
Scootmobielstalling bij bestaande 
(senioren)complexen EUR 274.000 extra budget. 
Is al duidelijk om welke complexen dit gaat?

Antwoord:
Ja. Er is een inventarisatie gemaakt van het 
aantal bestaande complexen in de gemeente 
Maashorst waar het probleem zich voordoet, 
hoe het stallingsprobleem per complex opgelost 
kan worden en welke prijs hiermee gemoeid is. 
Het gaat om een totaal van 18 complexen aan 
de Willem-Alexanderhof, Wilhelminastraat, 
Beatrixhof, Odiliastraat, Botermarkt,  Meester 
van Coothstraat, Piusplein,  Sint Annastraat, 
Veilingstraat  en Carolushof in Uden. De 
Capellerhof in Volkel en de Oudedijk in 
Odiliapeel.

34. Sociaal Domein UdenPlusLanderd Vraag:
Terwijl wij te maken krijgen met een tsunami 
aan seniore inwoners als gevolg van de 
vergrijzing – met alle gevolgen van dien (zie de 
aangenomen motie in de raadsvergadering van 
14 juli over ouderenbeleid) – wordt naast de 
wijkgerichte aanpak (€500K) een extra bedrag 
van €300K uitgetrokken voor “jeugdpreventie”. 
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Hoeveel wordt extra uitgetrokken voor 
“ouderenpreventie”?

Antwoord:
Er is nu geen apart budget begroot voor 
ouderenpreventie. De wijkgerichte aanpak is 
gericht op al onze inwoners, ongeacht hun 
leeftijd. Initiatieven gericht op ouderen kunnen 
hier ook uit gefinancierd worden. 
Bij het opstellen van het ouderenbeleid in 2023 
zal duidelijk worden welke middelen er nodig 
zijn om het ouderenbeleid te laten uitvoeren. 

35. Sociaal Domein  - 
Inkomensregelingen

UdenPlusLanderd Vraag:
Wat zijn (naar schatting) de financiële 
consequenties als de gemeente de 
inkomensgrens van de energietoeslag optrekt 
tot 130%, zoals dat in Veghel gebeurt? Hoeveel 
inwoners/gezinnen zouden hiervan in onze 
gemeente kunnen profiteren?

Antwoord:
Een grove schatting is dat 750 huishoudens 
hiervan gebruik zou kunnen maken. Dat kom 
neer op maximaal 750 x de maximale bijdrage 
van € 1.300 = € 975.000.

36. Sociaal Domein  - 
Inkomensregelingen

UdenPlusLanderd Vraag:
Welke informatiestromen zijn of komen op gang 
om onze inwoners te informeren over de 
subsidies of andere steunmaatregelen die 
vanuit de gemeente wordt geïnitieerd om 
"honger en kou" te voorkomen?

Antwoord:
De steunmaatregelen worden op diverse 
manieren met inwoners gecommuniceerd. We 
gebruiken hiervoor bijvoorbeeld onze website, 
social media en de gemeentepagina in de 
plaatselijke kranten. Daarnaast zijn onze 
partners, zoals Ons Welzijn, op de hoogte, zodat 
zij inwoners kunnen helpen bij vragen hierover. 

37. Sociaal Domein  - Jeugdhulp Maashorst Vooruit Vraag:
In de meicirculaire 2022 is de definitieve 
verdeling van € 1,445 miljard aan rijksmiddelen 
opgenomen voor het jaar 2023 ter compensatie 
van de tekorten jeugdzorg. Deze € 1,445 miljard 
is gebaseerd op de uitkomst van het onderzoek 
naar de jeugdzorguitgaven door de zgn. 
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Commissie van Wijzen verminderd met de 
opbrengst van de maatregelen 
hervormingsagenda. Zijn deze middelen volledig 
toegevoegd aan de jeugdbudgetten?

Antwoord:
De gemeente Maashorst hanteert een integraal 
afwegingskader. Dat betekent dat er geen 
directe relatie bestaat tussen de inkomsten 
zoals deze via de algemene uitkering worden 
ontvangen en in dit geval de uitgaven Jeugd. De 
uitgaven Jeugd worden in Maashorst realistisch 
begroot en zo nodig via de P&C instrumenten 
periodiek bijgesteld. Overigens kun je voor nu 
globaal stellen dat de uitgaven jeugd voor de 
gemeente Maashorst nu hoger zijn dan de 
inkomsten welke van het Rijk in dit kader 
worden ontvangen.

38. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid – milieubeheer - 
Volksgezondheid

Maashorst Vooruit Vraag:
“In NL is gemiddeld 6% van de ziektelast toe te 
schrijven aan milieufactoren. Lokaal kan dit flink 
variëren”. Hebben we inzichtelijk welk 
percentage voor Maashorst van toepassing is?

Antwoord:
Het cijfer van 6% is het Milieugerelateerde 
GezondheidsRisico uit 2016 uit een landelijk 
onderzoek van de RIVM (Rapport). In dit 
onderzoek worden geen lokale cijfers benoemd 
en deze zijn niet bij ons bekend. 
De GGD heeft in 2022 een onderzoek gedaan 
naar de luchtkwaliteit en gezondheid in de 
provincie Noord-Brabant (Rapport). De 
uitkomsten van dit rapport zijn meegenomen in 
het Schone Lucht Akkoord. Concrete doelen en 
het decentraal uitvoeringsplan worden verwerkt 
in de duurzaamheidsagenda. 

39. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid - milieubeheer

UdenPlusLanderd Vraag:
Er wordt een Duurzaamheidsagenda 
aangekondigd. Wat zijn de financiële effecten 
daarvan en in hoeverre is daarmee in de 
begroting rekening gehouden?

Antwoord:
Op dit moment wordt aan deze agenda 
gewerkt. Incidentele en structurele financiële 
effecten van deze duurzaamheidsagenda zijn 
nog niet in beeld. Eventuele  financiële mutaties 
worden verwerkt in begroting 2024 en verder

https://www.rivm.nl/bibliotheek/rapporten/2016-0172.pdf
https://www.ggdhvb.nl/app/uploads/2022/06/Onderzoek-luchtkwaliteit-en-gezondheid-in-Brabant-2022-Rapport.pdf
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40. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid -volksgezondheid

UdenPlusLanderd Vraag:
Hoe staat het in de gemeente Maashorst met 
de huidige aantallen Q-koorts en 
Coronapatiënten en wat zijn de actuele 
ontwikkelingen daarbij?

Antwoord:
Q-koorts:
Volgens de atlas infectieziekten van het RIVM 
zijn er in 2020 en 2021 geen meldingen van 
inwoners met Q-koorts gedaan in de gemeente 
Maashorst. In 2018 en in 2019 zijn in totaal <5 
inwoners gemeld bij het RIVM met Q-koorts 
(Bron). De gemeente heeft geen (wettelijke) 
taken in de aanpak van Q-koorts. Patiënten 
melden zich meestal niet bij de gemeente. De 
gemeente Maashorst subsidieert wel het 
aanbevolen Q-koorts beweegprogramma bij 
fysiotherapeuten voor een bedrag van ongeveer 
€ 5.500,- per jaar. Zover bekend, hebben dit jaar 
7 inwoners gebruik gemaakt van het 
beweegprogramma. 

Corona:
Op het coronadashboard van de rijksoverheid 
staat op 3-10-2022 het volgende (Bron):
In Maashorst zijn er per 100.000 inwoners 
gemiddeld 17,1 mensen positief getest. In de 
veiligheidsregio Brabant-Noord zijn er per 
100.000 inwoners gemiddeld 20 mensen positief 
getest.
Bij het interpreteren van deze cijfers moet 
rekening gehouden worden dat het aantal 
besmettingen op het dashboard geen compleet 
beeld toont. Artsen en laboratoria moeten 
besmettingen met infectieziekten melden bij de 
GGD. Particuliere organisaties en individuen 
nemen echter ook tests af. De uitslagen hiervan 
worden niet altijd bij de GGD gemeld of de 
melding telt niet mee omdat de gebruikte test 
niet voldoet aan de normen van het RIVM. 
Commerciële testers zijn wel verplicht positieve 
testgevallen te  melden aan de GGD. De 
gemeente heeft geen (wettelijke) taken in de 
aanpak van Corona omdat de aansturing 
daarvan bij het rijk ligt en de uitvoering bij de 
GGD.

41. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid - milieubeheer

UdenPlusLanderd Vraag:
Landbouw, stikstofproblematiek: 
UdenPLusLanderd vraagt aandacht voor de 
sociale problemen onder landbouwers en hun 

https://www.atlasinfectieziekten.nl/q-koorts
https://coronadashboard.rijksoverheid.nl/gemeente/GM1991/positief-geteste-mensen
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gezinnen. Weten deze de weg naar hulp te 
vinden? Hoe is dat in de gemeente geregeld en 
zo net, wat wordt er dan op touw gezet? Is de 
gemeente hierover in overleg met de ZLTO 
en/of andere organisaties, zoals Ons Welzijn?

Antwoord:
Ongeacht de beroepsgroep hebben alle 
inwoners recht op ondersteuning bij sociale 
problemen (inkomens ondersteuning, 
schuldhulpverlening etc.) en dat wordt niet 
verstrekt door de ZLTO. Per casus wordt 
maatwerk geleverd; als de ondersteuningsvraag 
op gebied van sociaal domein ligt, wordt een 
consulent van de gemeente betrokken bij de 
beantwoording.

42. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid - 
volksgezondheid

UdenPlusLanderd Vraag:
Bij de huisartsen worden vanuit de gemeente 
praktijkondersteuners ingezet voor problemen 
in de jeugdzorg. Hoeveel praktijkondersteuners 
worden bij huisartsen ingezet voor de 
ouderenzorg?

Antwoord:
De praktijkondersteuner jeugd wordt door de 
gemeente ingezet omdat wij als gemeente 
vanuit de jeugdwet verantwoordelijk zijn voor 
de inzet van jeugdhulp. Gemeenten zijn onder 
andere verantwoordelijk voor de geestelijke 
gezondheidszorg voor de jeugd van 0 tot 18 jaar 
(jeugd-GGZ). 

Inzet hiervan verloopt vaak via een verwijzing 
van de huisarts. Als het gaat om volwassenen 
hebben wij als gemeente hier geen wettelijke 
taak in. De praktijkondersteuners van de 
huisartsen zijn bij ons niet in beeld. De meeste 
huisartsen hebben een PraktijkOndersteuner 
somatiek en/of GGZ. De praktijkondersteuner 
werkt onder de verantwoordelijkheid van de 
huisartsen. 

De praktijkondersteuners worden gefinancierd 
vanuit de zorgverzekeraar e/o het zorgkantoor. 
De PraktijkOndersteuner somatiek biedt zorg en 
ondersteuning aan chronisch zieken en 
ouderen. De praktijkondersteuner GGZ 
ondersteunt de huisarts bij de behandeling van 
patiënten met psychische klachten. Zowel de 
PraktijkOndersteuner somatiek als ggz zijn 
volgens hun functieprofiel competent genoeg
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om met de problematiek binnen de  doelgroep 
ouderen om te kunnen gaan. 

Wij hebben geen signalen ontvangen dat er 
behoefte is aan een aparte 
praktijkondersteuner ouderenzorg bij de 
huisartsen.

43. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid - milieubeheer

UdenPlusLanderd Vraag:
Wat is de status van RES2.0 en wat betekent dat 
voor onze inwoners?

Antwoord:
De RES 2.0 zal een herijking worden van de RES 
1.0 en inzichtelijk maken of de 30 RES-regio’s op 
koers liggen om hun ambities te halen voor 
2030 of dat sturing in beleid en/of uitvoering 
nodig is. Vanuit de RES worden de 
gemeenteraden via een RIB tussentijds 
geïnformeerd over de voortgang van de RES. De 
RES 2.0 moet uiterlijk op 1 juli 2023 klaar zijn. 
Voor inwoners is vooral de 
energiebesparingsopgave op korte termijn van 
belang

44. Volksgezondheid, milieu en 
duurzaamheid - riolering

Maashorst Vooruit Vraag:
De vrachtwagen voor riolering wordt als 
structureel opgevoerd in de begroting waarbij 
deze in 10 jaar wordt afgeschreven. Is het 
mogelijk deze ineens af te schrijven en als 
incidenteel op te nemen in de begroting? Deze 
vraag geldt ook voor de investering in het 
opknappen van Naat Piek (blz 21).

Antwoord:
Op basis van wet en regelgeving (Besluit 
Begroting en Verantwoording provincies en 
gemeenten (BBV)) en daarop aansluitend de 
financiële verordening gemeente Maashorst 
moet materiële vaste activa (in dit geval de 
vrachtwagen en Naat Piek) worden geactiveerd. 
Hierover wordt vervolgens afgeschreven 
waardoor en structurele kapitaallasten 
ontstaan. Het is niet toegestaan om dit ineens 
af te schrijven en als incidenteel op te nemen.
De vrachtwagen wordt ingezet ten behoeve van 
riolering waardoor de structurele kapitaallasten 
ten laste gebracht worden van de 
egalisatievoorziening riolering. Dit houdt in dat 
deze investering geen effect heeft op het 
structurele beeld van de programmabegroting 
2023.
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45. Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing – wonen en 
bouwen

UdenPlusLanderd Vraag:
Hoe staat het met de zelfbewoningsplicht en 
opkoopbescherming van woningen met name 
t.b.v. starters

Antwoord:
In het uitvoeringsprogramma  2022-2026 
hebben we aangegeven dat we (indien nodig) 
gebruik maken van de opkoopbescherming en 
zelfbewoningsplicht. De noodzaak hiertoe 
onderzoeken we in 2023 en de mogelijkheden 
verkennen we in 2023.

46. Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke 
vernieuwing – 
Grondexploitaties

Maashorst Vooruit Vraag:
Er wordt een strategisch grondaankoop budget 
gevraagd van 3 Mio. Wat zijn de bevoegdheden 
van het college bij de aankoop? Voor verkoop is 
er afgesproken dat wanneer er wordt 
afgeweken van de marktwaarde met 25% of 
meer dat de raad dan bevoegd is. Hoe zit dat 
met aankoop?

Antwoord:
Voor wat betreft verkoop ligt dit genuanceerder 
dan in de vraag is geformuleerd. Op 24 maart 
2022 is het amendement aangenomen dat  
“Mocht er gedurende 2022 op een moment 
sprake zijn van gewijzigde 
marktomstandigheden kan het college 
de grondprijs, binnen een marge van 25%, 
aanpassen waarbij marktconformiteit 
aangetoond moet worden”. 

Met betrekking tot aankoop is in de nieuwe 
nota grondbeleid, die in november aan de raad 
wordt voorgelegd, het volgende opgenomen: 

De gemeente Maashorst koopt gronden aan 
onder marktconforme condities. De prijsstelling 
wordt 
gewaarborgd door een onafhankelijke en goed 
onderbouwde taxatie. De (strategische) 
verwerving geschiedt met een voorafgaande 
risicoafweging en met een onderbouwing van 
de:
• noodzaak van sterke gemeentelijke sturing in 
het gebied;
• toegevoegde waarde en effect voor de 
gewenste ontwikkeling;
• prioriteit;
• financiële dekking.
Bij een (strategische) verwerving kan de 
gemeente voorkeursrecht vestigen.
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Bij verwerving is de insteek van gemeente 
Maashorst een minnelijke oplossing binnen 
marktconforme en 
redelijke uitgangspunten. De inzet van 
onteigening is alleen aan de orde als dit de 
(financiële) belangen en 
positie van gemeente Maashorst waarborgt en 
een minnelijke oplossing uitblijft. Voor een 
onteigening is 
het publieke belang wel vereist.
Strategische verwerving geschiedt door het 
college op basis van een door de gemeenteraad 
jaarlijks vast  te stellen budget in de 
programmabegroting. Het college informeert de 
gemeenteraad door middel van 
een “wensen en bedenkingen-procedure” 
(artikel 169 lid 4 Gemeentewet (Gemw)) over de 
strategische aankoop. 
De wensen en bedenkingen procedure 
geschiedt vooraf en indien nodig vertrouwelijk. 
Het college is en blijft bevoegd om het bewuste 
besluit te nemen. De vraag is niet of de raad kan 
instemmen met het besluit, maar of de raad het 
college overwegingen mee wil geven bij het 
nemen van het besluit. In samenwerking met de 
griffie kan hiervoor een werkwijze worden 
opgesteld om uitvoering te kunnen geven aan 
deze procedure zoals opgenomen in artikel 169 
lid 4 van de Gemeentewet.

Met het strategisch verwervingsbudget krijgt 
het college de bevoegdheid om tot het in de 
begroting opgenomen bedrag gronden te 
verwerven mits ondersteund door een taxatie 
(aantonen marktconformiteit) en een 
risicoafweging. Over dergelijke verwervingen zal 
de raad achteraf geïnformeerd worden.

47. Bestuur en  dienstverlening Jong Maashorst Vraag:
Wat houden de offertes werkbudget 
participatie en experimenten met nieuwe 
vormen van meedenken & meedoen in?

Antwoord:
Werkbudget participatie wordt gebruikt voor 
(facilitaire) kosten die gemoeid zijn met de 
uitvoering van participatie, zoals bijeenkomsten, 
aanschaf literatuur en hulpmiddelen.  
Experimenteren met nieuwe vormen van 
meedenken & meedoen omvat veldonderzoek 
naar nieuwe praktische mogelijkheden voor 
participatie (zoals nieuwe werkvormen en 
digitale tools) en vervolgens uitvoeren hiervan 
en leren in de praktijk.  



20

48. Bestuur en  dienstverlening Maashorst Vooruit Vraag:
Er komt extra budget voor “capaciteit regionale 
samenwerking” én “regionale samenwerking”. 
Wat is het verschil tussen de beide termen?

Antwoord:
Het verschil zit erin dat er enerzijds capaciteit 
benodigd is in de vorm van inzet medewerkers 
om in regionale samenwerkingen mee te 
kunnen draaien. Er zijn steeds meer thema’s 
waarop bovenlokaal wordt samengewerkt, dat 
vraagt om extra personele inzet. 
 
Het andere budget is voor het uitvoeren van 
onderzoeken, verdiepingen, ontwerpopgaven, 
een bod voor cofinanciering etc.. Regionaal 
samenwerken is vaak werk met werk maken, 
maar vraagt ook vaak inzet die niet volledig 
parallel loopt met de wensen en doelen uit het 
bestuursakkoord. Hiervoor is een reservering 
noodzakelijk

49. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
treasury

Jong Maashorst Vraag:
Is het mogelijk om een deel van het overschot 
van de algemene reserve te gebruiken om de 
solvabiliteitsratio te verbeteren, middels 
aflossen van leningen

Antwoord:
Vroegtijdig aflossen van leningen is voor ons 
nooit interessant. Naast de misgelopen rente 
moeten wij de geldverstrekker dan namelijk ook 
boeterente betalen.
Om leningen af te kunnen lossen hebben we 
liquide middelen nodig (geld op de bank). Dat is 
iets anders dan onze vrije reserve. Het ene gaan 
over financiering (werkelijke geldstromen) en 
reserves gaat over incidentele dekking (BBV, 
boekhoudvoorschriften)

50. Bedrijfsvoering en inkomsten – 
overhead

Jong Maashorst Vraag:
Bepaalde informatie dient geanonimiseerd te 
worden in het kader van de AVG/WOO. Worden 
documenten, die geautomatiseerd 
geanonimiseerd worden, daarna nog door een 
ambtenaar gecontroleerd of de verplichte 
persoonlijke gegevens ook daadwerkelijk 
geanonimiseerd zijn?

Antwoord:
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Op dit moment hebben we nog geen software 
voor het anonimiseren. Dit staat wel op de 
planning.
Op het moment dat deze software er is zal deze 
software alles anonimiseren. Belangrijk is 
natuurlijk wel dat als het document bijv 500 
pagina's heeft, dat ook persoonsgegevens op de 
laatste pagina is geanonimiseerd. Dit zal altijd 
door een of meerdere ambtenaren gecheckt 
moeten worden. Hiervoor dient nog wel een 
proces voor gemaakt te worden.
Dit komt later aanbod.

51. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead

Maashorst Vooruit Vraag:
In de toelichting op het budget werkbudget 
communicatie en creatie wordt gesproken over 
‘bestuur’. Valt hieronder ook de communicatie 
aangaande de gemeenteraad onder? 

Antwoord:
Nee, de gemeenteraad valt hier niet onder. In 
het budget van Communicatie & Creatie vallen 
onder ‘bestuur’ het college en directie

52. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead

Maashorst Vooruit Vraag:
Er wordt budget gevraagd voor het ontwikkelen 
van een ‘zaaksysteem’. In de toelichting wordt 
dit niet nader toegelicht. Wat houdt een 
zaaksysteem in?

Antwoord:
Een zaaksysteem is een centrale applicatie voor 
de dienstverlening van de gemeente. Hierin 
wordt de voortgang van alle processen 
(aanvragen, meldingen, etc.) vastgelegd en 
daarnaast worden alle documenten die bij de 
processen behoren in het zaaksysteem 
opgeslagen ter archivering. Ook een deel van 
onze digitale dienstverlening verloopt via het 
zaaksysteem.

53. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead 

Jong Maashorst Vraag:
Vanaf wanneer zal een reserveringsysteem voor 
gemeentelijke accommodaties in werking 
treden?

Antwoord:
Deels is er al een reserveringssysteem (Ultimo) 
waarin reserveringen van accommodaties 
kunnen worden uitgevoerd. Het huidige 
systeem loopt tegen de grenzen van doelmatig 
gebruik aan.
Ook de fusie brengt de wens/noodzaak naar 
nieuwe applicaties met zich mee.
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Een Programma van Eisen zal nog opgesteld 
dienen te worden waarna pakketselectie kan 
plaatsvinden. De daadwerkelijke ingebruikname 
zal in Q3/Q4 van 2023 zijn.

54. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead 

Jong Maashorst Vraag:
Wat maakt dat er in de tabel bij arbeidsmarkt 
communicatie optimaliseren geen ‘’te dekken’ 
kosten bij het jaar 2026 staan? Worden voor dat 
jaar geen kosten begroot?

Antwoord:
Onze organisatie is als nieuwe speler op de 
arbeidsmarkt gekomen. We willen ons daarop 
met onze eigen identiteit positioneren. 
Vooralsnog gaan we ervan uit dat we onze 
huidige wijze van positioneren en campagne 
voeren op de arbeidsmarkt in de komende drie 
jaar voortzetten. Voor het einde van die periode 
evalueren we dit en bepalen we de koers voor 
de volgende jaren. Omdat onze identiteit op de 
arbeidsmarkt dan is neergezet, verwachten we 
dat de kosten voor arbeidsmarktcommunicatie 
teruglopen.

55.
Sport, cultuur recreatie en 
natuur – openbaar groen

UdenPlusLanderd Vraag:
De bijdrage van de gemeente Oss aan het 
Natuurgebied de Maashorst wordt 
gecorrigeerd. Wordt deze correctie gecorrigeerd 
in de dienstenovereenkomst (DVO) met Oss?

Antwoord:
Betreffende bijdragen van de gemeente Oss, 
komen voort uit afspraken van voorgaande 
jaren. Bij opstellen van begroting 2022 was de 
correctie al bekend, maar is deze abusievelijk 
niet doorgevoerd. Dit aspect was derhalve ook 
geen onderdeel van de DVO 2022 met de 
gemeente Oss

56. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead

UdenPlusLanderd Vraag:
Welke impact heeft deze begroting op het 
aantal Fte's en externe inhuur? Hoeveel 
bedragen de totale externe personeelskosten 
t.o.v. de vaste bezetting en hoe verhoudt zich 
dit t.o.v. het landelijk gemiddelde/beeld?

Antwoord:
De formatie zal stijgen van 459,78 FTE naar 
466,78 FTE. In totaal is € 38.640.055 
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opgenomen voor personeelslaten (inclusief 
bestuur). Met dit budget dient het personeel en 
externe inhuur te worden gefinancierd. Op dit 
moment gaan we uit van invulling van circa 13% 
van de formatie met externe inhuur. Of dit ook 
de werkelijke verdeling zal zijn, is uiteraard 
afhankelijk van de bezetting in 2023.

57. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead

UdenPlusLanderd Vraag:
In een fors aantal gevallen (o.a. lokale hubs, 
parkeerbeleid, locatiekeuzen fietsenstallingen, 
stimuleren MKB, versterken arbeidsmarkt, 
integraal huisvestingsplan (IHP), harmonisaties 
subsidies verenigingen, haalbaarheid "eigen" 
energiebedrijf) wordt voor relatief kleine 
projecten een beroep gedaan op externe 
capaciteit. Waarom kunnen – op zijn minste een 
aantal van deze activiteiten - niet door de 
staande organisatie worden opgevangen?

Antwoord:
Per geval wordt beoordeeld of dit kan worden 
gerealiseerd in de eigen bezetting. In bepaalde 
gevallen kan dit niet door onvoldoende 
capaciteit. Ook kan het voorkomen dat 
specifieke kennis niet aanwezig is binnen het 
personeelsbestand. Binnenkort starten we met 
de evaluatie van het functieboek daarin zullen 
we specifiek ook kijken naar de interne 
capaciteit die nodig is om de 
geplande  projecten te kunnen realiseren.

58. Bedrijfsvoering en inkomsten- 
treasury

UdenPlusLanderd Vraag:
Wat wordt concreet bereikt met de aanleg van 
groene daken (€200K) en waarom wordt daar 
op dit moment prioriteit aangegeven, juist op 
een moment dat we te kampen hebben met 
een begrotingstekort van €1.000K?

Antwoord:
Voor het antwoord op de inhoudelijke vraag 
verwijzen wij u naar het antwoord op vraag 29.
Groene daken is een project wat bijdraagt aan 
het realiseren van het Bestuursakkoord. 
Zoals toegelicht stellen we voor het 
begrotingstekort in 2023 te dekken uit een 
bijdrage uit de algemene reserve. Die is 
toereikend en het structurele beeld van de 
begroting is positief en in overeenstemming 
met alle wettelijke voorschriften. Technisch 
gezien is hier dan ook verder geen probleem.
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59. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
Gemeentefonds

UdenPlusLanderd Vraag:
Wat is de impact van de september circulaire?

Antwoord:
Zoals in de media al gemeld bevat de 
septembercirculaire een lichte compensatie 
voor gemeenten voor loon- en prijsstijgingen. 
Dit en de overige gevolgen nemen we mee in de 
Bestuursrapportage die u 15 november a.s. 
ontvangt.

60. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
Gemeentefonds

Maashorst Vooruit Vraag:
Is de algemene uitkering 2023-2026 ook voor 
die periode vastgesteld of kan deze volgend jaar 
bij de mei-circulaire worden bijgesteld naar 
beneden? 

Antwoord:
Uw aanname dat de algemene uitkering in een 
volgende meicirculaire kan worden bijgesteld is 
juist. Of dat omlaag of omhoog is, is afhankelijk 
van vele factoren. Met de nieuwe opzet en 
verdeling met ingang van begrotingsjaar 2023 
van de algemene uitkering streeft het Rijk naar 
meer zekerheid voor gemeenten over te 
verwachte inkomsten uit de algemene uitkering 
en dus minder fluctuaties. De praktijk zal het 
leren.

61. Bedrijfsvoering en inkomsten - 
overhead

UdenPlusLanderd Vraag:
De gemeente raamt een bedrag van 155K voor 
de plaatsing van 2 trainees. Waarom zo'n hoog 
bedrag (trainees worden meestal toch niet gelijk 
in de hoogste salarisklasse geplaatst)?

Antwoord:
Gemeente Maashorst doet mee aan het 
traineeprogramma De Toekomst van Brabant. 
De loonkosten voor een trainee zijn in het 
eerste jaar € 64.000 en in het tweede jaar € 
67.000. Daarnaast bedragen de 
contributiekosten € 23.000,00 per traineeplek 
van twee jaar. Het totaal komt daarmee op € 
154.000,00 per traineeplek voor twee jaar. Bij 
twee trainees dus € 154.000 per jaar.

62. Bedrijfsvoering en inkomsten - Maashorst Vooruit Vraag:
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overhead Waar is de 155k budget voor 2 trainees op 
gebaseerd/hoe is deze opgebouwd?

Antwoord:
Gemeente Maashorst doet mee aan het 
traineeprogramma De Toekomst van Brabant. 
De loonkosten voor een trainee zijn in het 
eerste jaar € 64.000 en in het tweede jaar € 
67.000. Daarnaast bedragen de 
contributiekosten € 23.000,00 per traineeplek 
van twee jaar. Het totaal komt daarmee op € 
154.000,00 per traineeplek voor twee jaar. Bij 
twee trainees dus € 154.000 per jaar.

63. Bedrijfsvoering en inkomsten- 
overhead

UdenPlusLanderd Vraag:
Voor de loonstijgingen van het personeel is 3% 
aangehouden. Gelet op de afgesloten Cao's 
voor bedrijven is dit wel aan de lage kant. Hier 
kan best een tegenvaller ontstaan. Hoe wordt 
hiermee omgegaan?

Antwoord:
Het opstellen van een begroting en het doen 
van prognoses is een momentopname. Mocht 
het komend jaar definitief een cao afgesloten 
worden met een hoger percentage dan nemen 
we de financiële gevolgen mee in een volgende 
financiële afwijkingenrapportage. 

64. Bedrijfsvoering en inkomsten- 
treasury

UdenPlusLanderd Vraag:
Als rentepercentage voor nieuwe financieringen 
is 2,2% aangehouden. Gelet op de huidige 
rentestanden en de voornemens van de 
centrale banken om de rente verder te 
verhogen lijkt ook hier een nadeel op het 
begrotingsresultaat te ontstaan. Hoe wordt 
hiermee omgegaan?

Antwoord:
Ten tijde van het opstellen van de programma-
begroting 2023 was een rentepercentage van 
2,2% actueel. Zodra de lening afgesloten moet 
worden zal bezien worden in hoeverre er een 
afwijking ontstaat op de begrote rentekosten. 
Overigens is het momenteel van lenen met 
name afhankelijk van de afronding van de forse 
onderhandenwerkenlijst (investeringen). Indien 
grote investeringen doorgeschoven worden in 
tijd, kan ook het aantrekken van de lening 
uitgesteld worden. 

65. Bestedings- en dekkingsplan, PRO Vraag:
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autonome ontwikkelingen Wat is de reden van het grote verloop in de 
eerste post van deze tabel (reeds genomen 
raadsbesluiten etc,) van met name het laatste 
jaar t.o.v. de jaren daarvoor?

Antwoord:
Het bedrag achter deze ontwikkeling bestaat uit 
vier onderdelen:

• Raadsbesluit grex Landerd (14 juli)
• Indexeringscorrecties m.b.t. 

programmabegroting 2022
• Correctie 1e afwijkingenrapportage 

(ODBN dubbel in basisbeeld)
• Autonome ontwikkelingen die gemeld 

zijn in de programmabegroting 2022 -> 
waarvoor de jaarschijf 2026 nog niet 
gemeld was.

De afwijking in 2026 bestaat in grote lijnen uit:
In de begroting 2022 kwam de jaarschijf 2026 
nog niet voor. De jaarschijf 2025 is in de 
kadernota 2023 gedupliceerd naar 2026. Daarbij 
zijn een aantal ramingen voor uitgaven geraamd 
die t/m 2025 liepen of in 2026 lager waren. Dat 
is nu aangepast naar de juiste bedragen. 


